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Hierbij zend ik u, mede namens de minister van Justitie, het antwoord op de vragen van de kamerleden 
Bosma en De Roon van uw Kamer inzake geweld op scholen.  
 
De vragen werden mij toegezonden bij uw bovenaangehaalde brief met kenmerk 2060715470. 
 
Hierbij zend ik u tevens, mede namens de minister van Justitie, het antwoord op de vragen van het 
kamerlid Pechtold van uw Kamer inzake de toename van geweld op scholen. 
 
De vragen werden mij toegezonden bij uw bovenaangehaalde brief met kenmerk 2060716590. 
 
 
De staatssecretaris van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap, 
 
 
 
Marja van Bijsterveldt-Vliegenthart 
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Antwoorden op de schriftelijke vragen van de kamerleden Bosma en De Roon van de Tweede Kamer 
der Staten-Generaal aan de staatssecretaris van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap en de minister van 
Justitie (ingezonden d.d. 24 mei 2007 kenmerk 2060715470) 
 

1. Vraag: Heeft u kennisgenomen van de berichtgeving over een enorme toename van het geweld 
op scholen gedurende de laatste twee jaren?  
 
Antwoord: Ja, waarbij ik opmerk dat een toename van het aantal klachten over geweld niet 
automatisch inhoudt dat het aantal geweldsincidenten ook werkelijk groter is geworden. De 
resultaten uit de veiligheidsmonitor MBO over 2006 wijzen bijvoorbeeld juist op een toename 
van de daadwerkelijke veiligheid en ook van het veiligheidsgevoel, terwijl ook het aantal 
gevallen van wapenbezit is gedaald.  
Deze schijnbare tegenstrijdigheid wordt wellicht (deels) veroorzaakt door een verbetering in de 
registratie van geweld door scholen of door een toename van de actiebereidheid van scholen 
naar aanleiding van een geweldsincident.  
 
In hoeverre het geweld op school werkelijk toe- of afneemt, of wellicht gelijk blijft, is voor wat 
betreft het voortgezet onderwijs nog onzeker. Dat kan pas op termijn worden bepaald, omdat 
in deze en komende jaren voor het eerst goed vergelijkbare cijfers beschikbaar komen. Zo zal 
in 2008 voor de tweede keer de veiligheidsmonitor in het VO worden uitgevoerd in vervolg op 
de nulmeting in 2006.  
De monitor sociale veiligheid in het MBO loopt al wel wat langer; deze zal in 2008 voor de 
vierde keer uitkomen. 

 
2. Vraag: Deelt u de mening dat dit een zeer verontrustend verschijnsel is en dat de overheid er 

prioriteit aan moet geven om dit zo snel mogelijk de kop in te drukken? Zo ja, welke stappen 
mag de Kamer van u verwachten? Zo neen, waarom niet? 
 
Antwoord: Veilig kunnen opgroeien in Nederland is een noodzakelijke randvoorwaarde voor alle 
kinderen. Ook kwalitatief goed onderwijs is niet mogelijk zonder een veilig schoolklimaat. 
De aanpak van geweld op scholen moet in bredere context geschieden omdat het een 
verschijnsel betreft dat zich niet beperkt tot binnen de school en op het schoolplein maar dat 
zich in de hele samenleving laat gelden. 
In het kader van het ‘Actieplan tegen geweld’1, dat door het ministerie van Justitie wordt 
gecoördineerd, overleggen de ministeries van Justitie, Binnenlandse Zaken, Economische 
Zaken, Sociale Zaken en Werkgelegenheid, Verkeer en Waterstaat, Volksgezondheid, Welzijn 
en Sport en Onderwijs, Cultuur en Wetenschap (OCW) met elkaar over dit thema. Daarnaast 
inventariseert het ministerie van OCW momenteel de resultaten van het veiligheidsbeleid op 
scholen; op basis daarvan beoordeel ik of nog aanvullende maatregelen nodig zijn. Ik informeer 
uw Kamer hier na de zomer over.  

 
3. Vraag: Deelt u de mening dat onderwijzend personeel dat kennis draagt van mishandeling of 

seksueel misbruik binnen een school of op het schoolplein daarvan altijd aangifte moet doen? 
Zo ja, bent u bereid om een dergelijke aangifteplicht in het wetboek van Strafvordering op te 
nemen? Zo neen, waarom niet? 
 
Antwoord: Artikel 161 van het Wetboek van Strafvordering  geeft aan dat een ieder die kennis 
draagt van een strafbaar feit, de bevoegdheid heeft hiervan aangifte te doen. Ten aanzien van 
de strafbare feiten in kwestie bestaat geen verplichting aangifte te doen, behalve wanneer het 
moord of doodslag zou betreffen. Voor scholen geldt daarnaast dat het bevoegd gezag dat op de 
hoogte raakt van zware mishandeling en seksueel misbruik verplicht is dit te melden bij de 
inspectie van het onderwijs. 
 
Ik zie geen aanleiding de huidige wet- en regelgeving hieromtrent aan te passen. 

                                                             
1 Tweede  Kamerstukken; 15 november 2005;  Actieplan tegen geweld (bijlage bij 28684, nr. 65) 


